
A tavaszi szigorításokat követő nyári enge-
dések után szomorúan tapasztalhattuk, hogy a jár-
vány újra erőre kapott. A őszi második hullámban
szinte megállíthatatlanul emelkednek
az esetszámok, sorra dőltek a csúcsok
az új fertőzések számát illetően.

A legfrissebb hírek szerint úgy
tűnik, valóban tetőzik a koronavírus-
járvány, az adatokban "kiegyensúlyo-
zott helyzet" tapasztalható, de to-
vábbra is óvatosnak kell lenni.

Nálunk Kisszékelyben sokáig
nem volt tudomásunk megbetegedés-
ről. Voltak többen házi karanténban
tartózkodók, és fertőzést kimutató
tesztelésen is többen átestek. Az
utóbbi időben tudunk igazoltan két-
három megbetegedésről, akik mára gyógyultak.

A járvány elleni sikeres védekezést szolgálja
a november 4-től életbe lépett rendkívüli jogrend, a
jelentősen megszigorodott szabályok az ünnepek
alatt is érvényben maradnak. Este 8 és hajnal 5 kö-
zött kijárási tilalom van, a felsőoktatási intézmé-
nyek és a középiskolák digitális formában
működnek tovább, a közterületeken is kötelező a
maszkviselés. Az idősek vásárlási idősávját decem-
berben eltörölték.

A járvány megfékezésében csak a hatékony
vakcina segíthet. A védőoltás Magyarországon ön-
kéntes és ingyenes lesz. Elindult a vakcinain-
fo.gov.hu honlap, ahol lehet jelezni az igényeket a
koronavírus elleni védőoltásra. A 60 év feletti nyug-
díjasok a számukra levélben megküldött űrlapon is
jelezhetik ezt az igényt, postai úton.

A koronavírus elleni védőoltások akkor in-
dulhatnak majd Magyarországon, ha meglesz a ma-
gyar hatóságok által engedélyezett vakcina, akkor a
védőoltások beadása az Oltási terv szerint zajlik
majd.
Az idén kicsit másképp várjuk az ünnepeket.

A jelenleg érvényben lévő járványügyi sza-

bályok szerint betartandó, hogy nem lehetnek ren-
dezvények és a gyülekezés is tilos. Ezért az idei
évben elmaradnak a karácsony előtti programjaink.

Decemberben nem tartjuk meg az ad-
venti gyertyagyújtásokat, amely alkal-
mak az elmúlt években olyan jó
hangulatban teltek. Nem tartunk falu-
karácsonyt, amelyre több hétig készül-
tek a fellépők, hogy bemutassák az
ünnepi közönségnek a produkciójukat.
Nem lesz szilveszteri mulatság sem.

Az idén más módon élhetjük
meg az ünnepeket. Fontos odafigyel-
jünk arra, hogy gátoljuk a járvány
terjedését. Fontos, hogy megtartsuk
azokat az ajánlásokat és szabályokat,
amelyek védik magunk, szeretteink

és mások egészségét. A megszokottól eltérően kell
kifejeznünk szeretetünket, figyelmünket egymás
iránt. Igyekezzünk akadályozni az ünnepek alatt is
a fertőzés terjedését, mert a vírus nem lassul le,
nem ünnepel.

A nagy családi karácsonyozásokat, illetve a
rég látott rokonok meglátogatását sajnos ebben az
évben jobb kihagyni. Az ünnepi időszakban is tart-
suk a kapcsolatot szeretteinkkel telefonon és az in-
ternetes alkalmazások útján, még ha ezek nem is
ugyanolyanok, mint az élő találkozások.

Az ünnepekig már csak néhány nap van hát-
ra. Lehetnek a faluban olyan idősek, betegek, ka-
ranténban tartózkodók, akiknek a napi életükkel
kapcsolatban nehézség merül fel és nem számíthat-
nak családi, rokoni, szomszédi vagy bárhonnan
máshonnan sem segítségre.

Akinek bármilyen problémája adódik, az
alábbi elérhetőségeken kérjen segítséget:
Falugondnok: Vincze Margit, telefon: 30/477-9090
Házi gondozó: Horog Istvánné Andrea,
telefon: 30/867-5391 ,
Konyha telefon: 30/652-9652, 74/671 -065

(PÁ)
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A Magyar Falu Program célja az 5 000 fő la-
kosságszám alatti települések hátrányainak enyhíté-
se, így többek között az alapvető szükségletek
kielégítését segítő szolgáltatásokhoz, közszolgálta-
tásokhoz való hozzájutás biztosítása, illetve olyan
fejlesztések megvalósítása, amelyek vonzóvá teszik
az ott élők, illetve a letelepedni szándékozók szá-
mára ezen településeket.

Az idén második évében járó Magyar Falu
Programban sorra jelentek meg a pályázati kiírások
és folyamatosan dolgoztunk a beadásukon. Az aláb-
biakban ismertetjük az idén beadott pályázatainkat
és eredményeinket:

Alprogram címe, Projekt tervezett
pályázat tartalma költsége/Támoga-

tási igény Eredmény

Orvosi rendelő 19 799 937 nem nyert
Önkormányzati út
és hídépítés, felújítás
(falu végi út felújítá-
sa, árokrendezéssel) 1 3 468 023 nem nyert
Közösségi tér
ki-/átalakítás és
foglalkoztatás:
1 fő közösségszer-
vező foglalkoztatása
1 évig 2 969 460 TÁMOGATOTT
Óvodai játszóudvar
és közterületi játszó-
tér fejlesztése:
közterületi játszótér
a tó melletti zöld-
területre 4 174 604 TÁMOGATOTT
Faluházak felújítása:
Polgármesteri
Hivatal felújítása 29 785 316 TÁMOGATOTT
Szolgálati lakás:
vágóhíd épület
szolgálati lakássá
alakítása 22 140 199 nem nyert
Egyházi közösség
tulajdonában lévő
temetők infrastruk-
turális fejlesztése:
Ravatalozó felújítása,
elé fedett tér építése
(egyháztól azt az
információt kaptuk,
hogy ismét beadták) 30 000 000 nem nyert

Falusi Civil Alap
pályázat: Lázár Ervin
emlékház tetőfelújí-
tása, állagmegóvása
Kulturális Egyesület
által benyújtva 6 000 000 TÁMOGATOTT

Beadott támogatási igény: 128 337 539
Ebből elnyert támogatás
2020-ban: 42 929 380

A táblázatból kiolvasható, hogy az idén
összesen közel 43 millió forint támogatást nyer-
tünk. Az eredményeknek köszönhetően a 2020.
szeptemberétől egy évig foglalkoztatunk egy fő
közösségszervezőt, aki részt vesz a könyvtári fel-
adatok ellátásában, a rendezvények szervezésében
és bonyolítja a helyi közösségszervezési munkákat.
Az építéssel járó pályázatok megvalósítását a téli
időszak beállta miatt már csak jövő tavasszal érde-
mes megkezdeni. Akkorra tervezzük a játszótéri
eszközök telepítését a horgásztó előtti zöldterület-
re. Az épület-felújításokat szintén tavasztól érdemes
elkezdeni. A hivatal felújítási munkák megkezdé-
sét megelőzik olyan előkészítő folyamatok, mint a
beszerzési eljárás lefolytatása, a kivitelező kivá-
lasztása, szerződéskötések. A beruházás tartalma a
hivatalépület tetőfelújítása, a belső villanyszerelési
munkák, helyiségek aljzatburkolatának felújítása és
irodabútorok. A Kiss utcai Lázár Ervin emlékház-
ra nyert támogatásból a tetőfelújítás és néhány ál-
lagmegóvó javítás valósulhat meg.

A pályázó települések több, mint 92 %-a
nyert valamilyen támogatást, legalább egyet. Min-
den beadott pályázatot fontosnak ítéltünk, de mind
nem nyerhető el. A legnagyobb túligénylés az út,
járda és a vízelvezetés felhívásokra történik. A MFP
keretösszegét jövőre még emelik. Mindig megje-
lennek ismétlődő célterületek és vannak új kiírások.
Tervezzük ismét beadni pályázatunkat a faluvégi
útszakasz felújítására, az orvosi rendelő felújítására,
a járdák építésének és felújításának anyagtámogatá-
sára, szolgálati lakásra és ismét szorgalmazzuk,
hogy az egyház is adja be a temetőfejlesztésre a pá-
lyázatát.

A falunkban a Magyar Falu Programnak kö-
szönhetően fontos fejlesztések valósulhatnak meg.

Pajor Ágnes
polgármester
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Magyar Falu Programban beadott pályázatok, eredmények



A 2020. október 08.-án megtartott képviselő-
testületi ülésen jelen volt négy képviselő.

1. napirendi pontban meghallgatták a pol-
gármester tájékoztatását a lejárt határidejű határoza-
tok végrehajtásáról és a testület két ülése között
történt - fontosabb – helyi, közérdekű események-
ről, polgármesteri intézkedésekről.

A polgármester elmondta négy lejárt határide-
jű határozatok végrehajtásáról tett intézkedéseket.

Ismertette a két ülés között történt esemé-
nyeket:
- Közfoglalkoztatás: Idén tavasszal két program
indult 10 fővel. A hosszú távú program augusztus-
ban lezárult. A programból a maradó dolgozók átke-
rültek a mezőgazdasági program megüresedő
helyeire. Az adminisztrációs feladatokat végző dol-
gozó októbertől elment, a helyére Dick Józsefné ke-
rült, aki emellett vállalta a főbb falugondnoki
teendők ellátását is az álláshely betöltéséig, illetve
ha később helyettesítésre lesz szükség. Tervben van
még őszi virágok, díszfák vásárlása, ültetése. Felve-
tette egy fasor kialakítását a központi részre, ami ki-
emelné a Fő utca látképét.
- Részt vett a minden évben megrendezésre kerülő

Habsburg Ottó Alapítvány rendezvényén és a Kiste-
lepülések Országos Szövetségének közgyűlésén,
ahol a kistelepüléseket érintő előadásokat tartottak.
- Elkészült a Művelődési Ház belső festése.
- Magyar Falu Program:

- Szeptemberben még két pályázat, a hivatal és a
szolgálati lakás (volt vágóhíd épülete) felújítása ke-
rült beadásra.

- Sikerült egyezségre jutni a Pécsi Egyházmegyé-
vel, a középkori templomhoz kötődő 5 milliós pá-
lyázatot a simontornyai plébánia beadja.
- Egy fő közösségszervező beiskolázásra kerül, aki

a könyvtáros, illetve rendezvényszervező feladato-
kat látja el. Azt az információt kapta, hogy az NMI
is indít foglalkoztatást és képzést, azt is érdemes
lenne kihasználni.
- Játszótér kialakítását tavaszra tervezik.
- Zártkerti pályázat: Elszámolása még tolódik,
mert még el kell ültetni a megrendelt tájfajta gyü-
mölcsfákat, amelyeket Budatétényből hoznak.
- Vis maior: Elszámolását sem tudják még beadni,
mivel a hivatal bejárata még nem készült el.
- A leader pályázatnál hiánypótlás volt.

- Mivel az Óvoda megszűnt, az épülettel kapcso-
latban funkcióváltási kérelmet nyújtottak be. Erről
kell is az egyebek napirendi pontban határozatot

hozni, melyet utólag továbbítanak.
- Szennyvíz beruházás: A szennyvíz berendezések
telepítése elkezdődött, az 50%-os készültséget ok-
tóber 15-ig kell elérni, Az idei évre kb. 30 berende-
zés, van tervben, eddig 19 van kész. A
megbeszéltek szerint az önkormányzati ingatlanok
után a helyi lakosok következnek, velük egyezte-
tett, hogy kinek legyen most ősszel, és kinek felel
meg majd tavasszal.
- Kemence pergolafedés: A kemence tető hiány-
pótlásában NAV igazolást kértek. Viszont az épülő
kemencét fontos a télre tető alá tenni, ezért arra már
kért és kapott az árajánlatot, elkészítik, még ha
nincs is pályázati döntés.

2. napirendi pontban a Településfejlesztési
és Vállalkozói Fórum előkészítését tárgyalták meg.

A polgármester elmondta, kérdéses, hogy a
kialakult helyzet miatt megtartható-e a tervezett Fó-
rum. A szervezést és a vendégek meghívását, azért
el kell kezdeni.

A tanösvény karbantartása is időszerűvé vált,
javítani, festeni kellene.

Felhívta Ságvári József, hogy a lószerszáma-
it, eszközeit odaadná, keressünk nekik helyet.

Májer József kérte a Képviselő-testület véle-
ményét támogatnák-e Szűcs Gábor felajánlását, egy
vadasparkot hozna létre a temető melletti dombol-
dalban. A KT örült az ötletnek.

3. napirendi pont: Tájékoztató Kisszékely
közbiztonsági helyzetéről.

A képviselők megkapták írásban az anyagot.
Mikoly Tibor a Simontornyai Rendőrőrs ré-

széről elmondta, az egyik legfontosabb kérdés a te-
lepülésen a bűncselekmények kérdésének alakulása,
ami 2018. óta jelentősen csökkent. 2019-ben már
nem volt lopás, sem lakásbetörés, ez mindenképpen
haladó tendenciát mutat. Súlyos közlekedési baleset
egy volt, tehát minden szempontból 2019-ben csök-
kentek a jogsértések 2019-ben 4 kiemelt eset volt,
ami rendőri intézkedést vett igénybe, ezek között
szerepel ittas vezetés, családon belüli veszekedés,
zaklatás, mellyel kapcsolatban a sértett nem kérte
az eljárás lefolytatását.

2020. évben már 10 eset van eddig, szinte
mindegyik ittas vezetés, ez mintha kicsit súlyosbo-
dott volna az idén.

4. napirendi pont: Az önkormányzat köz-
művelődési tevékenységének munkaterve.

Az önkormányzat közművelődési feladatai-
nak támogatását 2021 -től közművelődési szakem-

Tájékoztató a képviselő-testületi ülésről
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2020. november 5-től Szamonek Gyula falu-
gondnok nyugdíjba ment, akinek az Önkormányzat
és a falu lakói nevében köszönjük az önkormány-
zatnál végzett húsz évi munkáját. Boldog nyugdíjas
éveket kívánunk!

A megüresedő falugondnoki álláshelyre pá-
lyázatot írtunk ki. A jelentkezők közül az októberi
elej i KT-i ülésen került kiválasztása az új falugond-
nok személye, Vincze Margit. Margit és párja két
éve laknak Kisszékelyben (a presszó melletti ház-
ban, amelyik valamikor a Fetzer Mari néni háza
volt). Kérem a lakosságot, segítsék őt a kölcsönös
ismerkedésben, hiszen a jó kapcsolat által tudja
igazán hatékonyan végezni munkáját. Bízom abban,
hogy lelkiismeretesen fogja támogatni a falu lakos-
ságát, különösen a rászoruló idős embereket. For-
duljanak hozzá szeretettel és bizalommal, úgy
ahogy Margit fordul mindenki felé munkája, szol-
gálata során.

Pajor Ágnes polgármester

ber foglalkoztatásához kötik. Ezért fontos hogy egy
fő elvégezze a képzést. A Magyar Falu Program ke-
retein belül egy közösségszervező került foglalkoz-
tatásra.

Az NMI novembertől indítja az új foglalkoz-
tatási programot, tanfolyam elvégzésével. A tanfo-
lyam ingyenes lesz, hetente két napon kell részt
venni, három napot az önkormányzatnál dolgozni.
Az NMI lesz a foglalkoztató egy évig és utána az
önkormányzatnak, kell vállalnia egy hat hónapos
továbbfoglalkoztatást.

5. napirendi pont: Egyéb ügyek és bejelen-
tések a képviselők javaslatai, interpellációi.

A képviselők megkapták írásban az anyagot.
- Szociális tűzifa támogatás helyi szabályairól szóló
rendelet elfogadása

A jegyző elmondja, hogy 64 m3 tűzifára ka-
pott 990 600 Ft támogatást az önkormányzat, a biz-
tosítandó önerő 81 280.- Ft. A beszállítás és
kiszállítás költsége is az önkormányzatot terheli,
így a kapsolódó kiadás eléri a 400 ezer Ft-ot. A ké-
relem nyomtatvány és az átvételi elismervény is
ugyanolyan formátumú, mint a tavalyi évben. No-
vember 20-ig lehet benyújtani a kérelmet, az elbírá-
lási határidő november 30. A kiszállítási határidő
2021 . február 15. Az állami támogatás is megérke-

zett. A támogatás elbírálásánál előnyt biztosító fel-
tételek jövedelemhatárai a tavalyival megegyezően
maradtak a rendeletben.

A falugondnoki állásra jelentkezők pályáza-
tait a Képviselőtestület zárt ülés keretében tárgyalta
meg. A polgármester részletesen elmondta a pályá-
zókkal kapcsolatos fontosabb információkat, me-
lyek alapján könnyebben dönthet a testület az
álláshely betöltéséről. Mivel a falugondnoki állás
nagy részben az idősekkel való kapcsolattartásra
épül, ezért a választás Vincze Margit kisszékelyi la-
kosra esett. Több éve szociális gondozóként dolgo-
zik, napi kapcsolatban áll idős emberekkel, és ami
fontos, hogy helyi lakos.

Dr. Horváth András elmondta, hogy elké-
szítette a Kisszékelyi-völgy Természetvédelmi terü-
let megalapozó dokumentációját a kezelési terv
javaslatokkal, melyet a képviselőknek korábban
elektronikusan megküldött. Javasolta a természet-
védelmi terület kialakításához szükséges folyamat
elindításának elfogadását.

A képviselők elismerően vélekedtek az elké-
szített szakmai anyagról és megköszönték Dr. Hor-
váth András fáradozását.

Martina Zoltán
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Bemutatjuk az új falugondnokot Vincze Margit vagyok,
3 gyermek édesanyja és 55
éves.

Szociális gondozó és
ápoló, és bolti eladó végzettsé-
gekkel rendelkezem, illetve el-
végeztem egy svédmasszás
tanfolyamot.

Igazából a legtöbb mun-
ka éveimet a szociális terület tette ki. Szakmámat, a
Belecskai Mechwart András Fogyatékos Otthonában
kezdtem Gyönki lakosként. Válásom után Budapest-
re költöztem, ott vállaltam munkát több idősek ott-
honában, kórházban és idős klubban. Legutóbb a
Simontornyai Őszikék Szociális Szolgáltató Köz-
pontban dolgoztam, mint gondozónő. Sajnos, a beteg
emberek emelése, mozgatása, már több egészségügyi
problémát okozott, ezért váltottam és vállaltam el a
falugondnoki szolgálat munkakört.

Kisszékelybe 2019 év elején költöztünk élet-
társammal, a Szabadság utca 362 szám alá, amit
2018-ban vásároltuk meg.

Fontos számomra a nyugodt, barátságos
munkahelyi légkör, és az emberekkel való jó kap-
csolat!

Vincze Margit



A 2020. október 29.-én megtartott képviselő-
testületi ülésen jelen volt négy képviselő.

1. napirendi pontban meghallgatták a pol-
gármester tájékoztatását a lejárt határidejű határoza-
tok végrehajtásáról és a testület két ülése között
történt – fontosabb – helyi, közérdekű események-
ről, polgármesteri intézkedésekről.

Ismertette a két ülés között történt esemé-
nyeket:
- Közfoglalkoztatás: Jelenleg összesen hat fő köz-
foglalkoztatott személy van. A szokásos őszi mun-
kák folynak, a fóliák rendbetétele, temetők rendbe
tétele mindenszentek előtt.
- Zártkerti pályázat: A befejezés határideje: októ-
ber 31 . Utána 15 napon belül kell elszámolni. Meg-
hozták a fákat, részben elültetésre kerültek.
- Leader pályázat: Az egyház megígérte, hogy el-
készítik a pályázatot, de más pályázataik miatt nem
vállalták. Meghatalmazták Pajor Ágnes polgármes-
ter asszonyt, az ezzel kapcsolatos ügyek intézésére.
- TOP-os pályázat: Konkrét előrehaladás nincs a
megvalósításban. A költségnövekedési kérelem jó-
váhagyására várnak.
- Szennyvíz beruházás: A szennyvíz tartályok elhe-
lyezése jól halad. Készítik az esedékes pénzügyi el-
számolást. Eddig 19 db tartályt számolnak el,
25%-os készültségi fokkal, így a pályázat előlegéből
ki tudták fizetni a kivitelező benyújtott számláját.
- Kemenceépítés: A kemence a horgásztó partján
készül, még az asztalok-padok faanyagát kell meg-
rendelni, felszerelni. A tető is elkészült, még le lesz
festve. Kis eltérés van a terv és a kész munka kö-
zött. Fontos, hogy fedél került az építményre. To-
vábbi tervek között szerepel később a víz és a
villany odavezetése. A záró pályázati elszámolást
november vége után kell benyújtani.
- A Kálvária dombnál október 11 -én volt egy bejá-
rás, több résztvevővel, az önkormányzat és a Kultu-
rális Egyesület képviselőin kívül jelen volt a
szekszárdi Építésügyi és Örökségvédelmi Főosztály
vezetője, tájépítész, tervező, régész, hogy felmér-
jék, mi lenne az elképzelés a középkori templom ré-
gészeti bemutatóhely létesítésének.
- A Gyulaj Zrt. leszállította a szociális tűzifát, folyik
az igénylések benyújtása, amiknek az elbírálása
majd a következő Képviselő-testületi ülés tárgyát
képezi.

2. napirendi pontban A DRV Zrt. tájékozta-
tóját a 2019. évi működésről, az ivóvíz szolgáltatás-
ról tárgyalták meg.

A képviselők megkapták írásban az anyagot.
A DRV Zrt. részéről a járványhelyzet miatt

személyesen nem jelentek meg. A DRV beszámoló-
ja Kisszékellyel kapcsolatos lényegesebb informá-
ciót nem tartalmazott. Így a polgármester a
képviselőkkel átbeszélte a közelmúltban történt
meghibásodásokat, a lakosság részéről érkezett jel-
zéseket, valamint az ivóvízminőség javító program
állását.

3. napirendi pont: Tájékoztatás az ifjúsági
tábor és a strand működésének tapasztalatairól, a
2021 . évi térítési díjak megállapítása.

A strand az idén nem működött, sokan hiá-
nyolták, sajnálták. Jövőre időben elkezdenek gon-
doskodni a működési feltételekről, ha engedi a
vírushelyzet a nyitást. Állagmegóvás céljából meg
kell beszélni a téliesítés teendőit.

Szóba került a strand esetleges bérbe adása,
a feltételek átgondolásával. Már korábban volt kép-
viselői javaslat egy gyermekmedence tervének el-
készíttetésére. Keresnek tervezőt. Megoldandó a
büfé kialakítása, melynek működése csak vállalko-
zóval oldható meg.

A táborba voltak korai jelentkezések. Nyá-
ron 3-4 csoport érkezett. Nagyobb kihasználtság
esetén érdemes csak sátrakat vásárolni, mivel egy
sátor kb. 400 ezer forintba kerül és kettőre lenne
szükség.

Megállapításra kerültek a tábor és a strand
következő évre érvényes térítési díjai, melyet a kö-
vetkező számban teszünk közzé.

4. napirendi pont: Egyéb ügyek és bejelen-
tések a képviselők javaslatai, interpellációi.

A polgármester a következő gyűlésig java-
solta átgondolni a helyi adó mértékeket.
A novemberre tervezett Településfejlesztési és Vál-
lalkozói fórum megtartása igen kockázatos a kiala-
kult járványügyi helyzet miatt, ezért elhalasztásra
kerül.

Martina Zoltán
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Tájékoztató a képviselő-testületi ülésről



A Kisszékely Községi Önkormányzat által
110 1 38 536 Ft elnyert támogatásának (a támogatás
mértéke 95%) segítségével a településen 59 megva-
lósítási helyen egyedi szennyvíztisztító berendezé-
sek kerülnek elhelyezésre, telepítésre.

Az elmúlt év végén két helyen történt meg a
telepítés. Idén augusztus végén érkezett meg a kivi-
telező csapat, akik azóta folyamatosan haladva no-
vemberben eljutottak a kivitelezés 50 %-os
készültségi fokáig. Először az önkormányzati ingat-
lanokon készültek el a telepítéssel, majd a helyi la-
kosokkal egyeztetve haladtak sorba.

A munkálatok 2021 . tavasszal folytatódnak a
második szakasszal. Addigra meglesznek a tapasz-
talatok a működő berendezésekkel kapcsolatban,
melyről tudjuk majd tájékoztatni a kivitelezőt, és ha
a lakosságnak felmerülnek észrevételeik, gondjaik,

akkor még lehet azokat jelezni, egyeztetni. A kivi-
telezővel összeállíttatjuk, majd közzétesszük azokat

a használati taná-
csokat, amelyeket
érdemes tudnunk
annak érdekében,
hogy a létesítmé-
nyek folyamatos
szakszerű üze-
meltetése, illetve
fenntartása hosszú-
távon biztosított le-
gyen.

Pajor Ágnes
polgármester

Év elején megterveztük a könyvtárban tar-
tandó 4 rendezvény időpontját, témáit, mely továb-
bításra került a Tolna Megyei Illyés Gyula
Könyvtár részére. Az előadókkal ők tartják a kap-
csolatot és éves szinten százezer forintig, vállalják a
költségek kifizetését. Sajnos a vírus miatt zárva kel-
lett tartani a könyvtárat, így a rendezvényeket ké-
sőbb tudtuk megtartani.

Az első alkalom szeptember 17-én 18 órakor
volt. Japánról képes úti beszámolót láthattak a meg-
jelent résztvevők. 12 fő vett részt, köztük fiatalok és
nyugdíjasok is. Grúber László saját élményeit me-
sélte el sok fényképpel illusztrálva.

Második alkalom október 2.-án 17 órakor
volt. Sár József előadásának címe: Rovarok csodá-
latos világa. 7 főt érdekelt a téma. Az elhangzotta-
kat sok saját gyűjteményéből származó rovarral

színesítette. A 35 centis példányoktól a nagyon ki-
csiig láthattunk sáskát, pókot és egyéb különleges-
ségeket. Kérdésekre is válaszolt, többek közt az
itthoni poloska invázióról.

Harmadiknak tervezett előadást az előadó
nem tudta vállalni, mert időközben gyereke szüle-
tett. A negyedik program az újra elrendelt könyvtár-
látogatási tilalom miatt marad el. Reméljük a jövő
évben lesz lehetőség új programok szervezésére és
megtartására.

Új könyveket is kaptunk, a folyóiratok is
rendszeresen érkeznek. Ha valaki szeretne könyvet,
vagy újságot kölcsönözni, a kért tételeket a könyvtá-
ron kívüli helyen át lehet venni a megbeszélt időben.

A könyvtárosok elérhetőségei:
Tóth G Mihályné: 06-30/3465-758
Martina Zoltán: 06-30/2432-146

Sislay József könyvtár rendezvényei
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"Az egyedi szennyvízkezelés kialakítása Kisszékelyben” pályázat előrehaladásáról



A 2019-es Zártkerti Programban azok a telepü-
lési önkormányzatok pályázhattak, akik vállalták a
zártkertként nyilvántartott ingatlanokon meglévő ge-
netikai sokféleség megőrzését, a mezőgazdasági hasz-
nosítást elősegítő fejlesztésekhez szükséges

infrastrukturális háttér
fejlesztését, nem utol-
só sorban pedig a kül-
területeken folytatott
szőlő- és gyümölcs-
termesztés fennmara-
dásának biztosítását.
A tavalyi évben be-
nyújtott pályázatunk
keretében több támo-
gatható tevékenység
közül választottuk a
zártkertek, kiskertek
megközelítését szol-
gáló út felújítását,
mégpedig a Dukai
domboldalban haladó,

Kisszékely 02 helyrajzi számú út felújítását, ezen kí-
vül területrendezést, gyümölcsfa-telepítést.

A pályázaton közel 10 millió forintot nyer-
tünk el a megvalósításra. Ebből a nyáron elkészült
az útfejlesztés, kimérésre került az út helye, a már
járhatatlan út nyomvonalát kitisztították, munkagé-
pekkel elvégezték a földmunkákat (tükörkészítés,
padkarendezés, földkiemelés, elszállítás), majd az
út szórtalapra speciális zúzottkő burkolatot kapott
280 méter hosszon. Az út mellett megvásároltunk
egy 195 m2-es zártkerti területet, melyet szintén ki-
mérettünk, majd megtisztítottuk az elvadult nö-
vényzettől. A tereprendezési földmunkát követően a
közmunkaprogramban dolgozókkal elültettünk a te-
rületre tíz darab gyümölcsfát (barackfa, somfa,
eperfa). A gyümölcsfakutató intézettől további tíz
darab tájfajta almafát kaptunk, melyek az út mellé
kerültek elültetésre. Hogy a fákat megvédjük a va-
daktól, karóval, dróttal körbe lettek kerítve. A köves
szilárdburkolatú úton megközelíthetővé váltak a
közelben lévő faházak, pincék, a domboldalban ta-
lálható mezőgazdasági területek, de a kiránduló út-
vonalhoz is csatlakozik, mely a kilátó felé halad. Az
út már nyáron elkészült, a fák őszi ültetése miatt
novemberben zárult a megvalósítás.

Pajor Ágnes polgármester

A Vidékfejlesztési Program keretén belül, a
VP6-19.2.1 .-83-3-1 7 kódszámú, Tamási és Térsége
LEADER Egyesület – Turisztikai fejlesztések, tu-
risztikai termékcsomagok kialakítása című felhívás-
ra a Kisszékely Községi Önkormányzat támogatási
kérelmet nyújtott be, melyet támogatásra alkalmas-
nak minősítettek.

Az öt millió forintos támogatásból a falu
központjában elhelyezkedő strand és a horgásztó
közötti beépítetlen területen az önkormányzat tu-
risztikai pihenőpontot alakított ki, nemcsak a turis-
táknak, hanem a helyiek számára is. Az új építmény
egy olyan pihenőhely, ahol egy szabadtéri kemence,
bográcsozó helyek mellett elegendő ülőhely áll ren-
delkezésre mindenki számára. Az építmény alkal-
mas ételek elkészítésére, pihenésre.

A kerti kemencés rész egy fedett-nyitott épít-
mény, amelyben 20-30 ember vagy akár egy isko-
láscsoport leültetéséhez elegendő ülőhely van.

A jövőben még tervezzük megoldani a víz és
villany odavezetését.

Az építmény lehetőséget nyújt

- rendezvények kiszolgálásra
- a turistáknak pihenőhelyül szolgál, étkezőhely és
később ivóvízvételi hely lesz
- a hagyományőrző aratóünnepen itt sülhet a friss
kenyér, de egyéb hagyományos falusi rendezvények
helyszínévé válhat

- kenyér- vagy lángos sütési programokra
- baráti összejövetelek tartására is megfelelő.

Pajor Ágnes polgármester
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Zártkert fejlesztésre nyertünk támogatást

Turisztikai pihenőhely épült pályázati támogatásból



Tekintettel arra, hogy az
őszi vadmadár vonulási útvona-
lak hazánkon is áthaladnak, és a
madárinfluenza terjedésében a
vadmadaraknak kiemelt szerepük
van, valamint arra, hogy nemrég
Európa észak-nyugati részén szá-
mos országban már nemcsak va-
don élő madarakban, hanem
baromfiállományokban is megje-
lent a madárinfluenza vírusa, a
fertőződés kockázatának csök-
kentése érdekében az alábbiakat
rendelem el.

Magyarország területén ta-
lálható valamennyi állattartóra
vonatkozóan azonnali hatállyal

elrendelem a baromfik zártan tar-
tását.

Amennyiben a kifutó felül-
ről és oldalról megfelelő erősségű
madárhálóval nem védett, abban
az esetben az állatokat állattartó
épületbe bezártan kell tartani.

E határozatot az Agrármi-
nisztérium hivatalos lapjában,
honlapján, valamint a nemzeti
hírügynökségen keresztül kell
közzétenni. A határozat közlése
időpontjának az első közzététel
időpontja minősül.

Amennyiben az állattartó e
határozat rendelkezéseinek nem,
vagy nem megfelelően tesz eleget,
úgy az arra hatáskörrel és illetékes-
séggel rendelkező élelmiszerlánc-
felügyeleti szerv bírságot szab ki,
vagy egyéb intézkedést foganatosít.

E határozat rendelkezései
azonnal végrehajtandóak.

Ortner Ibolya

Meier József
kisszékely díszpolgára

90 éves,

Hegedűs Jánosné
Kiss Katalin

87 éves
kisszékelyi lakosok.

Dr. Tóth László
Inotai (volt kisszékelyi) lakos

81 éves

Nyugodjanak békében!

Elhunytak

Október 17-én kö-
tötték össze életüket, es-
küdtek örök hűséget
egymásnak

Bach Krisztina és
Mezősi Róbert

Az ifjú párnak gra-
tulálunk és sok boldogsá-
got kívánunk!
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EsküvőGólyahír

2020. 09. 07.-én megszületett
Berta Katalin és Gulyás Zoltán kislánya

Gulyás Boglárka
3160 grammal, 56 centivel.

Jó egészséget és sok boldogságot kívánunk!

Közhírré

tétetik...

Az Országos Főállatorvos határozata

Békés boldog Karácsonyi ünnepeket kívánunk minden kedves olvasónknak,
a falu minden lakosának, barátainak és támogatóinak!

Kiadók és a Szerkesztőbizottság




